
 
 

ACTA DE LA JUNTA GENERAL ORDINÀRIA DE LA DEMARCACIÓ DE 
GIRONA DEL COL·LEGI D'ARQUITECTES DE CATALUNYA 
 
 
Identificació de la sessió  
Caràcter: ordinari  
Data: 28 d’abril de 2022 
Horari: de 17.00 a 18.47 h 
Lloc: Sala Rafael Masó de la Demarcació de Girona del COAC. 
Plaça de la Catedral. 8. Girona 
 
Assistents: Marc Riera Guix, president; Jordi Ortega Batlle, secretari; Josep Maria 
Torra Pla, tresorer; Sílvia Musquera Felip, vocal; i M. Mercè Oriol Hilari, delegada de l'Alt 
Empordà; els col·legiats Marc Fraguell Hernando; Narcís Reverendo Hospital; Frederic 
Cabré Segarra, Josep Maria Fortià Rius; Francesc Haro González; Manel Falcó, Júlia 
Breiz Pellicer; Guim Costa, degà electe del COAC, Greta Tresserra Sans, vocal electa 
de la Junta de Govern del COAC, Arcadi Viñas Boluda, secretari tècnic de la Demarcació 
de Girona del COAC, Narcís Peya Capella, advocat de la Demarcació; Alba Garcia 
Corominas i Vanessa Masip Xixons, àrea de secretaria i comunicació de la Demarcació, 
respectivament. 

 
Ordre del dia 

1. Lectura i aprovació, si escau, de l’Acta de la Junta General anterior.  
2. Aprovació, si escau, de la Memòria de Gestió de l’any 2021.  
3. Aprovació de la liquidació del pressupost de l’exercici 2021.  
4. Informes president  
5. Precs i preguntes 

 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1.- El secretari dona la benvinguda i inicia la Junta General amb el primer punt de l’ordre 
del dia: l’aprovació de l’acta de la Junta General del 25 de novembre de 2021 que, tal 
com dicten els articles 48 i 49 dels Estatuts del COAC, s’ha enviat prèviament per correu 
electrònic a tots els col·legiats de la demarcació. El secretari la dona per llegida i la 
sotmet a votació. Aquesta és aprovada per unanimitat per tots els assistents. 
 
 
2.- El secretari cedeix la paraula al president de la Demarcació de Girona, el qual saluda 
als assistents i agraeix la seva assistència. Explica que serà un acte àgil i dinàmic, ja 
que després de la Junta General s’ha programat la conferència de bosch.capdeferro 
Arquitectes, dins el cicle ‘Escenaris Arquitectònics: la Casa Masó en 4 actes’, que forma 
part de les activitats per commemorar els deu anys de l’obertura de la Casa Masó.  
  
El president segueix la seva intervenció presentant el resum de les accions dutes a 
terme durant l’any 2021 a través d’un vídeo, que complementa la Memòria d’Activitat. 
Destaca que aquesta té un format més visual que la fa més atractiva, i fa un repàs de 
tot el que mostra el document. De l’apartat d’accions culturals, remarca la gran quantitat 
i, sobretot, la gran qualitat dels actes realitzats, alguns amb format híbrid que han 



 
 

permès arribar a molta més gent. També, recorda l’entrada dels fons Alfred Fernàndez 
de la Reguera i informa que s’està tancant la signatura per incorporar a l’Arxiu la 
documentació professional dels despatxos Hereu – Español i Crous Grabuleda Riera – 
CGR, i dels arquitectes Jeroni Moner i Narcís Negre, finats recentment. 
 
Tot seguit, el secretari de la Demarcació de Girona sotmet a votació la Memòria, que és 
aprovada per unanimitat. 
 
 
3.- El president continua la seva intervenció exposant que l’any 2021 ha sigut un any 
estrany, en el qual encara s’ha conviscut amb la pandèmia provocada per la Covid-19 i, 
per tant, un any complicat per a la gestió del dia a dia i del control pressupostari. En 
aquest moment, aprofita per fer un agraïment al tresorer, Josep Maria Torra; al secretari 
tècnic fins al mes de desembre, David Codinach; i a l’administrativa Núria Ruiz, pel 
control exhaustiu i setmanal del compliment del pressupost, i també agraeix tot el suport 
de l’àrea de finances d’Òrgans Centrals. Mostra la seva satisfacció per la liquidació que 
avui es presenta, la qual té un resultat positiu, sobretot, gràcies als ingressos de visat i 
perquè s’ha acomplert amb tot el programa d’accions i representativitat i, per tant, amb 
l’execució de les despeses.  
 
Per a l’explicació de la Liquidació del Pressupost 2021, el secretari dona la paraula al 
tresorer, Josep Maria Torra, el qual inicia la seva intervenció remarcant que la gestió del 
pressupost del 2021 ha estat estranya per la incertesa sobre l’evolució de la pandèmia, 
ja que les noves onades de contagis i la influència que suposaven per l’economia, van 
fer que en l’elaboració del pressupost del 2021 fos similar al de l’any 2020. La realitat, 
però, ha estat diferent, perquè els ingressos per visat han estat per sobre del previst i 
les despeses han quedat molt a prop de les pressupostades.  
 
 
Pressupost ingressos vs Liquidació ingressos 2021 

  

 
 
Pel que fa als ingressos, la pujada del 12,7% es focalitza, sobretot, en el visat que 
augmenten un 20,5%. Quant a les despeses, la reducció de l’1,5% està centrada en els 
consums d’explotació.  
 
 
 
  
  



 
 

  
Liquidació ingressos 2021 
 

  
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

En el gràfic de l’esquerra, es pot veure el comportament dels tres tipus principal 
d’ingressos: les quotes col·legials, que s’han mantingut d’acord amb les previsions 
inicials; els altres ingressos que han augmentat un 9,9%; i els ingressos per visat, on es 
veu l’increment del 20,5%, el qual ha permès tancar l’exercici amb un saldo positiu 
considerable. En el gràfic de la dreta, es visualitzen les mateixes dades evidenciant el 
pes previst i el pes final, mostrant que la meitat dels ingressos, un 55,4%, són del visat, 
les quotes col·legials aporten el 20,6% i altres ingressos un 24%. 
  

  
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Per àrees funcionals, el gràfic mostra que l’àrea operativa i de serveis, que inclou el 
visat, és la que puja d’una manera més important.  
 
 
Liquidació despesa 2021  



 
 

Pel que fa a les despeses, la lleugera pujada de les socials, d’un 1,1%, es compensa 
amb una reducció dels consums d’explotació d’un 5,2%. Les altres despeses no tenen 
cap variació significativa amb relació al pressupost. Finalment, la despesa total (754.037 
€), s’acosta molt a la que es va preveure en el pressupost (765.225 €) amb una reducció 
del previst d’11.217 €. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
  
 
 
 

 
La conclusió que n’extrau el tresorer és que el resultat de l’exercici ha estat estrany, amb 
més ingressos pel visat dels suposats, essent un resultat final amb una aportació a la 
tresoreria de la Demarcació de Girona de 108.445 €. Finalitza la seva intervenció agraint 
la feina feta al secretari tècnic David Codinach, i a l’administrativa de comptabilitat Núria 
Ruiz, remarcant que ha estat un plaer i un privilegi poder treballar amb ells.  
 
El secretari de la Junta demana si els assistents tenen dubtes o preguntes sobre la 
liquidació del pressupost 2021. 
 
Manel Falcó  
Felicita la Junta Directiva pels resultats presentats. Demana per què els ingressos de 
quotes s’han reduït.  
  
El tresorer li explica que la reducció pot ser causada pels problemes que han tingut 
alguns col·legiats en abonar la quota. El president precisa que la reducció és poc 
significativa i que es deu a la previsió de nous arquitectes col·legiats, que ha acabat sent 
menor, i que alguns col·legiats s’han acollit a les bonificacions que ofereix el COAC. En 
aquesta línia, el secretari tècnic de Girona comenta que també s’ha produït alguna 
jubilació. 
 
Després d’aquests aclariments, el secretari sotmet a votació la Liquidació del Pressupost 
del 2021, el qual és aprovat per unanimitat. 
 
 
4.- El secretari retorna la paraula al president, que continua la seva intervenció recordant 
que el 17 de maig s’han convocat Eleccions als òrgans de govern del COAC, per això, 
en la sessió d’avui presenta un resum de l’acció executada durant la legislatura 2018 - 
2022. El president fa esment del balanç fet per la Junta Directiva anterior, encapçalada 
per Narcís Reverendo, on també es va fer un repàs de l’acció duta a terme entre 2014 i 



 
 

2018. Tot seguit dona peu al vídeo que evidencia la transversalitat d’activitats i 
temàtiques fetes a tot el territori, les quals s’han hagut d’adaptar a les noves tecnologies, 
a la virtualitat i, sobretot, tenint sempre present la voluntat de projecció cap a la 
ciutadania, procurant que la veu dels arquitectes es tingués en compte en els temes de 
debat ciutadà.  
 
Eleccions al COAC 
Després de la projecció del vídeo, el president agraeix la tasca dels companys i 
membres de la Junta Directiva sortint. Tot seguit, informa que alguns dels membres 
continuaran amb ell quatre anys més. Concretament, Jordi Ortega seguirà com a 
secretari i Sílvia Musquera serà la nova tresorera i seguirà com a responsable de 
Cultura. Juntament amb ells, exposa que s’incorporen a la nova Junta Directiva Júlia 
Breiz, que ostentarà el càrrec de vocal, i Jordi Moret i la Dana Palmada, que assumiran 
el càrrec de delegats a la Garrotxa-Ripollès i a l’Alt Empordà, respectivament. En aquest 
moment, el president fa un agraïment particular als membres sortints. En concret, es 
dirigeix a Josep Maria Torra a qui li agraeix la feina feta com a tresorer durant els quatre 
anys, però també per l’exitós cicle l’Àlbum de l’Arquitecte, per ampliar les relacions amb 
la Universitat de Girona i per donar criteri i aplom en diversos temes de debat. A la Neus 
Roca, delegada de la Garrotxa-Ripollès, li reitera l’agraïment i en destaca l’empenta i 
energia que ha donat a la delegació durant els sis anys que n’ha estat al capdavant, 
especialment pel trasllat de la seu als baixos de la Casa Serra, que ha permès ser molt 
més pròxims amb la ciutadania, així com la feina i criteri en l’àrea de Formació. I, 
finalment, a la Maria Mercè Oriol per l’esforç i el control, juntament amb el secretari 
tècnic, del Departament de Visat i de l’Àrea d’Exercici Professional, i per tota l’activitat 
generada a la delegació, especialment per l’exitós ‘Taller de bones pràctiques 
arquitectòniques sobre la ciutat de Figueres’ dut a terme recentment a Figueres. 
  
El president conclou aquest apartat informant que, tot i que a la Demarcació de Girona 
i a les delegacions de l’Alt Empordà i Garrotxa-Ripollès no hi haurà eleccions, sí que 
s’han d’escollir els 22 representants a l’Assemblea del COAC. Comunica que s’han 
presentat dues llistes, una encapçalada per Marc Fraguell, que substitueix Frederic 
Cabré, i una segona encapçalada per Josep Ma Fortià, que continua liderant la llista 
d’arquitectes pel patrimoni.  
  
Pel que fa als Òrgans de Govern, continua Riera, l’actual degana, la gironina Assumpció 
Puig, no s’ha presentat. Opten a succeir-la tres candidatures liderades per Guim Costa, 
Manolo Ruisánchez i Carla Habif. El president aprofita aquest moment per fer un 
agraïment a l’actual degana per la feina duta a terme durant els quatre anys que ha 
exercit el càrrec. 
 
A tall informatiu, el president explica que la campanya electoral començarà el dia 29 
d’abril, a les 12 h, i finalitzarà el dia 15 de maig, a les 21 h, i les eleccions seran el 16 i 
17 de maig.  
 
Funcionament de la Demarcació 
Després de fer un repàs de la situació del període electoral, el president informa que el 
personal de la Demarcació de Girona i de les delegacions treballa presencialment a 
excepció d’alguna jornada de teletreball. També detalla que, arran de la marxa del 
secretari tècnic David Codinach, la Junta va decidir recuperar l’organigrama que ja 
s’havia tingut en el passat incorporant una persona de perfil més gerencial i una altra 
per ocupar la secretaria tècnica. Així, en substitució de David Codinach s’incorporen a 



 
 

la demarcació l’advocat Narcís Peya, que assumirà la gerència juntament amb les 
tasques d’assessor jurídic que ja estava realitzant, i de l’altra, l’arquitecte Arcadi Viñas 
assumeix la secretaria tècnica de Girona. Finalitzada aquesta explicació, el president 
reitera el seu agraïment a l’anterior secretari tècnic per la coordinació, control i suport 
durant més de 3 anys i mig de la Demarcació de Girona.  
 
Seguint la seva presentació, el president informa, com ja és habitual, sobre l’evolució 
del visat. En l’àmbit de la demarcació, el comportament és positiu i considerablement 
superior a les previsions que es van fer per aquest 2022, ja que es visualitza un  21% 
més del previst el primer trimestre de l’any. 
 
 

 
 
  

  
  
Pel que fa als drets d’intervenció, les gràfiques mostren que el comportament és positiu, 
com també ho és el comportament pressupostari; una tendència generalitzada a totes 
les demarcacions a excepció de Barcelona. 
 



 
 

Foment de la formació i ocupació  
Quan a la formació, el president fa esment del conveni – de renovació anual – amb la 
Diputació de Girona a través del qual es duen a terme un seguit de formacions dirigides, 
especialment, als tècnics que treballen en l’administració pública. En el marc d’aquesta 
relació, durant el 2022, s’ha dut a terme el ‘Curs d’arquitectes municipals per a petits 
municipis’, que també ha comptat amb la col·laboració de l’Agrupació d’Arquitectes al 
Servei de l’Administració Pública, amb més de 70 inscrits que, gràcies al seu format 
híbrid ha permès arribar a tot el territori català. El president dona a conèixer que a la 
tardor hi haurà la segona part d’aquest curs.  
 
Després d’aquesta explicació, cedeix la paraula a l’arquitecta Sílvia Musquera perquè 
repassi la part de Projecció i Cultura.  
 
Promoció de l’arquitectura 
La vocal de Cultura inicia la seva intervenció relatant que durant el 2022 l’activitat cultural 
ha continuat essent constant i ha recuperat la presencialitat, tot i que les conferències 
s’han emès en streaming pel canal de Youtube, cosa que ha permès augmentar 
repositori i incrementar la difusió de les sessions més enllà de la demarcació. També 
informa que s’ha continuat col·laborant amb altres col·legis professionals, entitats, 
associacions i institucions com la Universitat de Girona, els ajuntaments de Girona, 
Banyoles, Olot i Figueres, la Fundació Masó, i l’empresa “COMPAC”, entre d’altres. Fa 
un incís per explicar que el 12 d’abril va començar el  cicle: Escenaris arquitectònics: 
la Casa Masó en 4 actes, amb la conferència de Xavier Monteys, i just després de la 
Junta General hi haurà la segona sessió, amb els arquitectes Bet Capdeferro i Ramon 
Bosch. El cicle seguirà els dos dijous següents, amb Josep Llinàs i Maria Rubert de 
Ventós. 
  
La vocal continua fent referència a la programació cultural i informa que està previst 
organitzar un petit cicle de conferències al juny, amb l’empresa COMPAC, on 
participaran arquitectes francesos i catalans. I també, que abans de l’estiu, com cada 
any, hi haurà el cicle Síntesis Arquitectòniques. 
 
Pel que fa a l’Escola Politècnica Superior de la Universitat de Girona, Sílvia Musquera 
explica que s’ha coorganitzat el cicle de conferències del Màster Habilitant en 
Arquitectura; i que la sala Rafael Masó ha acollit la presentació inicial dels Treballs Finals 
de Màster d’Arquitectura amb la presència de representants de l’Associació de Veïns i 
Veïnes del Barri Vell de Girona i arquitectes. Finalment, també recorda que amb l’Escola 
Politècnica Superior s’ha col·laborat en els actes organitzats dins la Setmana de 
l’Arquitectura i la Construcció que van incloure, per exemple, una visita guiada a la Casa 
Masó de Girona. 
 
Seguint amb la seva intervenció, la vocal de Cultura detalla les activitats que s’han dut 
a terme en el territori, remarcant que s’ha continuat treballant de manera conjunta i 
coordinada amb les delegacions. Així, aquestes han acollit en itinerància les darreres 
exposicions del cicle l’Àlbum de l’Arquitecte. Comenta que la Delegació Garrotxa-
Ripollès també ha organitzat el primer Arquitectour, el qual ha estat dedicat al patrimoni 
vora el riu a la Garrotxa, i que actualment, a la sala d’exposicions de la seu, s’hi pot 
veure una exposició de maquetes de cases realitzades pels alumnes de l’escola Petit 
Plançó d’Olot. Avança que a la tardor es duran a terme diversos actes per commemorar 
el 25è aniversari de la seu. 
 



 
 

Quan a la Delegació de l’Alt Empordà, informa que s’ha organitzat el ‘Taller de Bones 
pràctiques a la ciutat de Figueres’, un cicle amb l’objectiu de posar en valor la professió 
de l’arquitecte, presentant una selecció de projectes fets a la ciutat en els darrers deu 
anys. El cicle el configuraven quatre sessions que han estat una posada en comú per 
debatre solucions sobre la ciutat existent on els arquitectes han compartit les seves 
experiències.  
  
Tot seguit, la vocal de Cultura fa un petit repàs a les accions dutes a terme al voltant 
dels Premis d’Arquitectura de les Comarques de Girona 2022, ja que només falta un 
mes per l’acte de lliurament. Comenta que enguany, els Premis han tingut una gran 
participació amb 119 obres; un augment causat, potser, per la bianualitat de la 
convocatòria. També recorda que hi ha hagut un canvi en la presentació de la 
documentació, que ha estat 100% telemàtica, per facilitar la feina als participants, i que 
s’ha incrementat la visualització de les obres amb accions com l’exposició que hi ha al 
Col·legi actualment, o les instal·lacions efímeres que es col·locaran a les capitals de 
comarca de la província de Girona en breu. Segueix la seva explicació informant que 
avui s’han presentat les obres seleccionades pel jurat reunit al març, que ha estat format 
per les arquitectes Isabela de Rentería, Montse Nogués i la Marta Benedicto, i que 
també ha finalitzat el termini establert per escollir l’obra que rebrà el Premi de l’Opinió, 
amb un gran èxit de participació. 
 
Després del resum sobre els Premis, la vocal se centra en l’Arxiu Històric i exposa que, 
tal com es va anunciar en l’anterior Junta General, s’ha obert l’exposició dedicada al 
Fons d’Arxiu per tal de visualitzar la documentació que s’hi custodia. La mostra conté 
una selecció de dibuixos dels arquitectes Ferran Galí, Manuel Martin Madrid, Bosch-
Reig, Ribot-Sibils i Jeroni Moner, que es pot veure a la sala d’exposicions La Cova fins 
al 29 de maig, i que tot seguit itinerarà a les seus d’Olot i Figueres del COAC. Informa 
també que complementant l’exposició s’editarà una publicació que formarà part del cicle 
Col·leccions. 
 
Des de l’Arxiu, relata Sílvia Musquera, també s’ha continuat treballant en la digitalització 
de material mitjançant la fotografia de documents, i s’han signat els convenis amb els 
arquitectes Alfred Fernández de la Reguera, Francesc Hereu i Joaquim Español, i ben 
aviat amb el despatx Crous Grabuleda Riera - CGR i amb la vídua de Jeroni Moner, per 
a la incorporació dels seus fons professionals a l’Arxiu Històric de Girona.  
  
La vocal finalitza la seva intervenció amb un agraïment a tot el personal de la 
Demarcació de Girona, especialment al cap de servei de Cultura, Francesc Haro, a la 
Vanessa Masip, a les arxiveres Ariadna Olivé i Adriana Vázquez, i a Dídac Franco per 
la seva implicació i bona feina, fent possible durant aquests quatre anys de mandat la 
intensa activitat cultural que s’ha dut a terme. 
  
Servei SOC COAC   
El president agraeix la intervenció de la vocal de Cultura i, tot seguit, centra la seva 
explicació en els Fons Next Generation recordant que en l’anterior Junta General, Jorge 
Garcia de la Camara va fer una primera pinzellada. Des del novembre passat, continua 
Riera, el COAC ha treballat en una plataforma i ha creat l’Oficina Tècnica de la 
Rehabilitació. Per conèixer el seu funcionament, demana al secretari tècnic de 
Catalunya i de Girona, l’arquitecte Arcadi Viñas, que detalli com el COAC està gestionant 
aquests fons i com funciona l’Oficina.  
 



 
 

En el seu relat, el secretari tècnic fa saber que el COAC ha firmat un conveni de 
col·laboració amb l’Agència de l’Habitatge de Catalunya, el Col·legi d’Aparelladors i 
Arquitectes Tècnics de Barcelona i el Col·legi d'Administradors de Finques de Barcelona 
- Lleida per crear les Oficines Tècniques de Rehabilitació, les quals han de servir per 
difondre, assessorar i acompanyar als col·legiats i la ciutadania sobre la convocatòria 
de les subvencions en el marc dels ajuts per la millora energètica dels habitatges, la 
sol·licitud de les subvencions i la seva tramitació. El conveni també regula com s’ha 
d’assistir a les comunitats de propietaris en tot el procés de tramitació de les 
subvencions del Programa 3 dels Fons Next Generation, que és una de les atribucions 
que tenen els arquitectes, remarca Viñas, que comprèn des de la presentació de la 
sol·licitud, la resposta de requeriments, les  notificacions administratives, així com 
l’elaboració dels informes d'avaluació i idoneïtat tècnica o administrativa previs a cada 
sol·licitud del programa 3, com el seu seguiment posterior.  
 
Pel que fa a l’Oficina de Rehabilitació del COAC, segueix Viñas, aquesta va entrar en 
funcionament el passat mes d’abril i, fins al dia d’avui, s’han assessorat 231 col·legiats 
i arquitectes, 4 entitats públiques i 10 ciutadans (comunitats de propietaris, etc.). També 
ha organitzat diverses jornades informatives i de formació per arquitectes, i ha obert el 
portal web https//rehabilitacio.arquitectes.cat, en el qual es detallen tots els serveis que 
ofereix i també s’ha habilitat l’accés a la Borsa de Treball, un servei obert als col·legiats 
per obtenir encàrrecs. En aquest moment, el president fa un petit incís per indicar que 
el COAC ha contractat quatre persones per a la gestió de l’oficina, i que a Girona hi 
haurà una persona per atendre i derivar les consultes.  
 
Tot seguit, el secretari tècnic explica la situació del programa d’ajuda als col·legiats que 
tenen dificultats econòmiques o socials, el SOC COAC. Recorda que el programa 
sorgeix arran de la pandèmia. Amb anterioritat, el COAC ja tenia una treballadora social 
arran del Pla Impulsa derivat de la crisi del 2013. En el moment de la implantació del 
SOC COAC, 45 col·legiats que rebien suport del COAC pel Pla Impulsa van ser 
traspassats al SOC COAC. Actualment, el servei ha iniciat 290 expedients derivats de 
393 sol·licituds. D’aquests, 129 són ajuts econòmics, hi ha hagut 26 condonacions de 
deutes col·legials, algunes de les quals són condonacions ex antes - una condonació 
perpètua – fetes, sobretot, a arquitectes d’avançada edat. Pel que fa a Girona, hi ha 17 
expedients (13 a Girona, 3 a l’Alt Empordà i 1 a la Garrotxa-Ripollès), els quals han 
demanat ajuts econòmics, bonificacions de la quota, condonacions de deutes i ajuts 
extraordinaris.   
 
Control pressupostari  
El president agraeix les explicacions que ha fet el secretari tècnic, Arcadi Viñas. Tot 
seguit, fa una referència breu del control pressupostari estacional a mes de març, el qual 
és 68.598 € positiu gràcies als ingressos de visat. També exposa que els ingressos per 
quota col·legial estan a 300 € per sota del previst. Finalitza l’explicació del control 
pressupostari indicant que es fa un seguiment mensual molt acurat de la despesa. 
  
Abans de donar pas a l’últim punt de l’ordre del dia, el president presenta l’espot de 
l’acte de lliurament dels Premis d’Arquitectura d’aquest any, que es projecta tot seguit. 
 
 
 
 
 



 
 

5. El secretari obre el punt de precs i preguntes. 
  
Narcís Reverendo  
Felicita i agraeix a la Junta Directiva sortint per la feina feta durant els quatre anys, un 
període de temps complex. Espera que els quatre anys vinents siguin tant o més 
diversos.  
  
Frederic Cabré  
Està satisfet perquè s’hagi pogut fer una Junta General sense mascareta. Comenta que 
s’ha superat amb nota el moment complicat que ha passat el COAC a causa de la 
pandèmia, essent un període amb molta activitat on els números són molt positius i amb 
cap incertesa sobre la despesa. També fa balanç, ja que és moment de fi de mandat i 
exposa que ha detectat que el COAC, en l’àmbit de Catalunya, té algunes dificultats 
com, per exemple, la transformació digital. Manifesta que cal insistir per resoldre la 
situació recurrent que la gent que es contracta perquè gestioni aquest tema acabin 
essent un fracàs. Com a crítica constructiva també demana que es tingui més control 
sobre les inversions que fa el COAC amb relació al manteniment de les seus col·legials. 
Reconeix que durant aquests quatre anys s’han aconseguit fites importants com ho 
mostren els diversos reconeixements que el COAC ha obtingut en l’àmbit de la cultural 
i social. Finalitza la seva intervenció amb un reconeixement a Lluís Comeron, finat fa 
poc, per tots els avanços que va assolir per la professió. 
  
Manel Falcó  
S’uneix als reconeixements que han fet Narcís Reverendo i Frederic Cabré. Comenta 
que li preocupa el tema del suport a l’arquitecte lliberal. Molts companys es queixen del 
temps que triguen els ajuntaments a donar les llicències municipals. També manifesta 
que les jornades que s’estan duent a terme dedicades a l’arquitecte municipal són molt 
rellevants i que cal continuar fent-les. Pensa que el contacte entre l’arquitecte municipal 
i l’arquitecte és fonamental; que sigui una relació de companyonia entre col·legues. 
 
El president s’afegeix a les paraules de reconeixement que ha fet Frederic Cabré a Lluís 
Comeron, el qual ha sigut una figura cabdal per al col·lectiu, amb una gran generositat. 
Respecte als altres punts que comenta Frederic Cabré, també hi està d’acord, ja que els 
reconeixements que ha rebut el COAC han estat molt positius per a la institució, però 
reconeix que cal tenir cura i revisar temes com, per exemple, la transformació digital i 
les inversions. Pel que fa a la relació amb els arquitectes municipals, que ha comentat 
en Manel Falcó, explica que és un punt en el qual s’està fent un seguiment des de la 
demarcació per realitzar diverses accions. 
  
El secretari intervé per matisar sobre les crítiques fetes al voltant de la transformació 
digital del COAC. Detalla que ha estat amb en Guim Costa, l’actual vicedegà i candidat 
a degà, i que se li ha fet arribar el malestar sobre aquest tema. 
  
Josep Maria Fortià  
S’afegeix a les felicitacions dels companys que han intervingut amb anterioritat. 
Manifesta que vol fer un repàs sobre diferents qüestions que creu que no acaben de 
funcionar correctament. En primer lloc, es queixa de la poca presencialitat dels serveis 
durant el període de pandèmia; reconeix que a Girona es va recuperar força ràpidament 
la presencialitat, però a Barcelona no. En general, el COAC no va tenir una actuació àgil 
en aquest sentit. Tot seguit, protesta perquè el call center del COAC no funciona bé 
posant com a exemple que quan va haver de presentar la seva candidatura per 



 
 

l’Assemblea del COAC, la centraleta sempre estava en bucle i ningú l’atenia. Un altre 
aspecte pel qual es mostra preocupat és l’estat en el qual es troben les agrupacions 
col·legials, les quals no són capaces d’atraure els joves col·legiats i que, en general, es 
troben en un moment baix. Quant als concursos, pensa que el COAC hauria de tenir-hi 
un paper més actiu. També demana un registre de licitadors d’arquitectes i que funcioni 
la plataforma de comptabilitat. Pep Fortià continua detallant aquests punts i se centra en 
els Premis d’Arquitectura de les Comarques de Girona, els quals, segons ell, haurien de 
ser més variats, ja que la professió és variada, proposant ampliar les bases perquè 
incloguin altres tipus de projectes o propostes com ho fan els Premis AADIPA. 
Finalment, fa una referència a la Germandat d’Arquitectes perquè és coneixedor que hi 
ha queixes sobre les prestacions que ofereix. 
 
El secretari contesta a Pep Fortià i li reconeix que, pel que fa a la queixa feta sobre la 
centraleta del COAC, hi està d’acord i li comenta que ja s’ha resolt la incidència. El 
president també li respon, i s’afegeix a les queixes que ha fet sobre alguns temes, com 
per exemple, el retorn a la presencialitat a les seus del COAC i al funcionament de la 
centraleta. En aquest sentit, reivindica que Girona va ser una de les primeres seus 
col·legials que va tornar a atendre presencialment a tots els arquitectes, essent un 
exemple per la resta de seus del COAC. Aprofita aquest moment per fer un agraïment 
al personal de la Demarcació per l’esforç fet en una època d’incertesa. També explica 
que les persones que atenen el telèfon a Girona, quan veuen una trucada que no ha 
pogut ser atesa, immediatament s’hi posen en contacte. Pel que fa a les agrupacions, 
pensa que haurien de tornar a fer més actes en el territori i posa com a exemple a seguir 
el cicle que es va fer a la demarcació conjuntament amb l’Agrupació d’Arquitectes 
Urbanistes i la Generalitat de Catalunya. Quan als concursos, reconeix que es va perdre 
un puntal quan l’Helena Hugas, responsable de l’Oficina de Concursos, va plegar del 
Col·legi, però en aquests moments, almenys des de la demarcació, es té un control dels 
que es convoquen. Finalment, sobre els Premis d’Arquitectura, pren nota de les 
aportacions fetes per en Josep Maria Fortià i comenta que potser l’any 2023, aprofitant 
que serà la 25a edició dels Premis, es podria reflexionar sobre la incorporació de noves 
categories. 
 
En aquest moment, la vocal de Cultura intervé per fer un aclariment sobre els Premis 
explicant que les categories hi són per facilitar la feina als arquitectes que s’hi presenten, 
però no són excloents. Amb els Premis es vol arribar al màxim de gent possible i incloure 
el màxim d’agents possibles, per tant, considera que hi tenen cabuda els plans 
urbanístics o altres tipologies de projectes. Pel que fa a les tesis doctorals, comenta que 
aquestes es difonen a través del cicle de conferències Síntesis Arquitectòniques.  
 
En rèplica a la Vocal de Cultura, Josep Maria Fortià proposa un premi específic per a 
tesis doctorals o per temes relacionats amb la recerca, agafant com a model les bases 
dels Premis AADIPA. 
  
Frederic Cabré s’incorpora a la conversa indicant que cada Junta ha tingut la seva visió 
particular de les bases dels premis, i en alguna ocasió s’han arribat a eliminar les 
categories.  
 
Josep Maria Fortià torna a intervenir per dir que la tipologia de documentació que se 
sol·licita per presentar-se als Premis propicia aquesta exclusió de determinats projectes 
com poden ser, per exemple, la presentació dels plans generals, ja que és molt 
complicat mostrar-ho amb fotografies. 



 
 

Finalitza la Junta General la intervenció del secretari tècnic de Girona, el qual informa 
que la presencialitat a Barcelona no es recuperarà del tot, perquè els treballadors tenen 
el dret d’adherir-se al teletreball dos dies a la setmana, i que el COAC va reaccionar a 
la pandèmia immediatament facilitant la feina a tots els treballadors des de casa seva. 
 
I sense més preguntes, el secretari tècnic dona per finalitzada la Junta General a les 
18.47 h.  
 
 
 
El Secretari                                                                     VP El President  

  
  
  
  
  

Les dades personals que les persones amb dret d’assistència a les juntes generals i assemblees faciliten 
en exercici de llurs drets d’assistència, delegació, intervenció i votació a les juntes generals de demarcació 
i assemblees generals del COL·LEGI D’ARQUITECTES DE CATALUNYA seran tractades per aquest, com 
a responsable, amb la finalitat de gestionar la relació jurídica existent entre les parts, així com per dur a 
terme la convocatòria, celebració, constància, informació, difusió i comunicació de les esmentades juntes 
generals i assemblees, així com per complir amb les obligacions legals associades a aquestes funcions i 
finalitats. Les dades podran ser facilitades a altres col·legiats quan sigui necessari per realitzar llur dret a la 
informació reconegut als estatuts col·legials o a la Llei 19/2014 de Transparència, accés a la informació 
pública i bon govern   https://www.arquitectes.cat/ca/transparencia  
  
Consulteu la política de protecció de dades del COAC a https://www.arquitectes.cat/ca/rgpd-tractament-
dades-personals  

https://www.arquitectes.cat/ca/transparencia
https://www.arquitectes.cat/ca/rgpd-tractament-dades-personals
https://www.arquitectes.cat/ca/rgpd-tractament-dades-personals

